
Zápis z jednání akademického senátu 29. 1. 2024 
 

Přítomni: K. Augsten, J. Blažej, M. Čechová, L. Heriban, T. Hobza, B. Hrdličková, 

Z. Legerský, K. Pilná, Z. Potůček, S. Skoupý, J. Sochor, P. Strachota,  

 

Omluveni: J. Bielčík, P. Distler, D. Kobylka, D. Majerová, M. Procházka, M. Tušek 

 

Host: děkan doc. Ing. Václav Čuba, Ph.D. 

 

Program jednání: 

• Kontrola zápisu z minulého jednání 

• Volba místopředsedy AS FJFI z řad studentů 

• Informace děkana FJFI 

• Různé 

 

Zápis z jednání: 

 

1. Zasedání AS začalo schvalováním zápisu z minulého jednání. Zápis byl v předložené 

podobě bez připomínek schválen aktuálním počtem přítomných senátorů: 12 hlasů pro, 

0 proti, 0 se hlasování zdrželo. 

 

2. Předseda AS stručně informoval o výsledcích voleb do AS FJFI ve volebním obvodu 

„Studenti studující v Praze“ a do AS ČVUT ve volebním obvodu „Studenti FJFI“. Přivítal 

novou senátorku Beátu Hrdličkovou a informoval o rezignaci Bc. Lucie Titzové na post 

senátorky AS FJFI. Uvolněné místo v AS FJFI zaujal zvolený náhradník Zdeněk Legerský. 

Jako jediný kandidát na místopředsedu AS FJFI z řad studentů byl navržen L. Heriban a se 

svou kandidaturou souhlasil. Proběhlo tajné hlasování, ve kterém bylo odevzdáno všech 12 

platných hlasů, 11 z nich pro, nikdo proti a jeden hlas se zdržel hlasování. L. Heriban byl 

zvolen místopředsedou AS FJFI. 

 

3. Děkan FJFI informoval AS FJFI: 

3.1 Vzhledem k tomu, že délka trvání řízení ke jmenování profesorem doc. Kolenka přesáhla 

24 měsíců, informoval děkan AS o důvodech tohoto stavu a konstatoval, že jeho profesorská 

přednáška je plánována již na únorové zasedání VR FJFI. 

V souvislosti s tím padl dotaz z pléna, zda došlo nebo dochází ke změnám pravidel 

habilitačních a jmenovacích řízení. Děkan obsáhle vysvětlil důvody vzniku této zvěsti a kon-

statoval, že pravidla se nemění. 

 

3.2 Na úrovni kolegia rektora a AS ČVUT probíhají diskuse o vývoji nové metodiky rozpisu 

rozpočtu ČVUT. Změny by měly zasáhnout tři klíčové oblasti: 

⚫ mimonormativní část rozpočtu (tj. financování rektorátu) by měla být nově oddělena již 

na počátku rozpisu jako pevná procentní část, pro rok 2024 asi 12 %; na rektorátu proběhl 

personální audit, jehož výsledek ale není znám; 

⚫ financování doktorandů by mělo být hodnoceno zejména z hlediska úspěšnosti dokončení 

jejich studia; rozpis bude pracovat s očekávaným stipendiem doktorandů ve výši 1,2 ná-

sobku minimální mzdy; 

⚫ ukazatel hodnotící počet studentů bakalářské a magisterské etapy bude použit jen na 

součásti, které mají kmenové studenty (negativně se dotkne ústavů).  

 



3.3 V reakci na masovou vraždu na FF UK připravuje ČVUT obecná doporučení, lze ale 

očekávat, že realizace konkrétních opatření bude na jednotlivých součástech. Vedení FJFI 

plánuje cvičit za plného provozu evakuace budov FJFI, znovu zavést rozhlas po drátě 

v budovách, pořádat dobrovolné kurzy první pomoci a pořádat dobrovolná školení pedagogů 

pro rozpoznání a práci se studenty s psychickými obtížemi. Vedení si je vědomo křehkosti 

hledání kompromisu mezi účinností opatření a zachováním akademických svobod. 

V následné krátké diskusi zazněly dotazy a podněty ke konkrétním problémům při deeskalaci 

různých konfliktních situací. 

 

4.  V bodu „Různé“ byly probrány následující záležitosti: 

Předseda AS navrhl harmonogram dalších zasedání AS, letos mírně posunutých kvůli pozici 

Velikonoc, který byl pak rozšířen o možnou schůzku v březnu, pokud z jednání AS ČVUT 

vyplyne problematika k projednání. Počtem hlasů 12 pro, nikdo proti, nikdo se hlasování 

nezdržel byly schváleny následující termíny: 

 

11. 3. – možná online schůzka v prostředí MS Teams 

8. 4. – řádná schůze AS 

6. 5. – řádná schůze AS 

10. 6. – řádná schůze AS 

 

Děkan informoval o probíhajícím výběrovém řízení na 1 pracovní úvazek hrazený plně 

z prostředků fakulty. AS navrhuje jako svého zástupce do přijímací komise bez práva hlasovat 

senátora P. Distlera. 

 

Příští zasedání AS FJFI se uskuteční 8. 4. 2024. 

Zapsal: Josef Blažej 

Místopředseda za studentskou část: Lukáš Heriban 

Místopředseda za akademické pracovníky: Josef Blažej 

Předseda: Tomáš Hobza 

 


